
NOTATKA
z posiedzenia Komisji Obrony Narodowej

Data posiedzenia: 8 października 2008 r.

Nr posiedzenia: 21

Posiedzeniu przewodniczył: senator Stanisław Zając – przewodniczący komisji

Porządek posiedzenia: 1. Informacja Ministra Obrony Narodowej na temat funkcjonowania systemu
zabezpieczenia zdrowotnego w Siłach Zbrojnych RP.

W posiedzeniu uczestniczyli: − senatorowie członkowie komisji,

− zaproszeni goście:
− Ministerstwo Obrony Narodowej:

− sekretarz stanu Czesław Piątas,
− szef Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia gen. bryg. Andrzej

Wiśniewski,
− zastępca Szefa Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia płk

Sławomir Marat,
− szef Oddziału Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia  kmdr Bożena

Szubińska,
− szef Oddziału Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia

kmdr Andrzej Zabielski,
− Ministerstwo Zdrowia:

− podsekretarz stanu  Marek Haber,
− zastępca dyrektora Departamentu Organizacji Ochrony Zdrowia

Korbasińska,
− główny specjalista w Departamencie Spraw Obronnych

Andrzej Jagiełło,
− specjalista w Departamencie Ubezpieczenia Zdrowotnego

Aleksander Pawełczak,
− Narodowy Fundusz Ochrony Zdrowia:

− naczelnik Wydziału Świadczeń Zdrowotnych Służb Mundurowych w
Departamencie ds. Służb Mundurowych Barbara Jabłońska,

− Biuro Bezpieczeństwa Narodowego:
− p.o. Szefa Zespołu ds. Kontaktów z ministerstwem Obrony

Narodowej w Departamencie Systemu Obronnego Jerzy Słowik,
− Konwent Dziekanów Korpusu Oficerów Wojska Polskiego:

− dziekan Instytucji Centralnych Ministerstwa Obrony Narodowej płk
Marian Babuśka.

Przebieg posiedzenia:
Ad. 1 Podsekretarz Stanu w Ministerstwie Zdrowia Marek Haber przedstawił propozycję przyszłego

funkcjonowania systemu zabezpieczenia zdrowotnego w Siłach Zbrojnych w oparciu o odrębny
system finansowania istotnych jednostek Wojskowej Służby Zdrowia. Podkreślił, że ocenę aktualnej
sytuacji szpitali wojskowych należy dokonywać indywidualnie dla każdego z podmiotów. W opinii
wiceministra sytuacja finansowa jest pochodną kontraktów zawartych z Narodowym Funduszem
Zdrowia i jest podobna do sytuacji panującej w cywilnej służbie zdrowia. Niekorzystnym zjawiskiem
jest odczuwany również w szpitalach cywilnych brak kadry medycznej.



- 2 -

Sekretarz stanu w Ministerstwie Obrony Narodowej Czesław Piątas podkreślił, że ocena sytuacji
finansowej jednostek Wojskowej Służby Zdrowia powinna uwzględnić warunki, w jakich działają
lekarze w mundurach. Wojskowy personel medyczny pracuje często w warunkach ekstremalnych, do
których należą ćwiczenia i misje wojskowe. Na misje poza granicami Rzeczypospolitej Polskiej
wysyła się tylko lekarzy dobrze wyszkolonych potrafiących szybko i skutecznie nieść pomoc w
trudnych warunkach.
Szef Inspektoratu Wojskowej Służby Zdrowia gen bryg. Andrzej Wiśniewski podkreślał potrzebę
ułatwienia lekarzom wojskowym zdobywania specjalizacji oraz upowszechnienia systemu szkolenia
zawodowego.
W dyskusji senatorowie Maciej Grubski i Maciej Klima wskazywali na potrzebę przyjęcia odrębnego
modelu finansowania Wojskowej Służby Zdrowia, który zapewniłby realizację zadań związanych z
działalnością  Sił Zbrojnych.
Podsumowując obrady senator Stanisław Zając podkreślił, że sytuacja w Wojskowej Służbie Zdrowia
jest trudna, jednak są oznaki poprawy. Poinformował też, że komisja będzie monitorowała procesy
przemian w tej sferze ochrony zdrowia.

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową.

 Sporządziła Krystyna Rytel


